
ULVILAN VAMMAISNEUVOSTO 

PÖYTÄKIRJA 4/2022 

Aika 29.11.2022 klo 12.00 – 15.30 
Paikka Ravintola Liisanpuisto,   

 Liisankatu 20, 28100 PORI 

 

Läsnäolijat  Lepistö Saini, pj  (tulkki Riikka Pohjalainen ) 

 Haapala Sirpa, siht (avustaja A-M Haanpää) 

 Tuulinen Eila    

 Tuominen Margit (Jarmo Heinäluoman varajäsen) 

 Äijö Virpi 

 Maarit Nummikoski (Päivi Brücknerín varajäsen) 

 Mattila Johanna  (Ulvilan kaupunki) 

Poissa:  Järventausta Susanna, vamm.palv.tsto   

 

1. Kokouksen avaus 

Kokous aloitettiin klo 12.00 jouluaterialla, jonka jälkeen puheenjohtaja Saini Lepistö 

aloitti kokouksen asiapuolen 

 

2. Todetaan läsnäolijat, kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

2.1. Todetaan läsnäolijat 

- Läsnä 5 vammaisneuvoston jäsentä ja 2 varajäsentä, puheenjohtajan tulkki ja 

sihteerin avustaja 

2.2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

- Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi 

 

3. Edellisen kokouksen pöytäkirja 

- Kokouksen 18.8.2022 pöytäkirja luettiin, hyväksyttiin ja allekirjoitettiin 

 

4.  V.2023 talousarvio ja toimintasuunnitelma 

- Todettiin, että Ulvilan vammaisneuvoston talousarvio ja toimintasuunnitelma on 

4 100€, joka on 463€ pienempi kuin edellisenä vuonna. (Liite 1; Kohta 4) 

- Kokouksessa vammaisneuvosto ei tätä pienempää talousarvio ja 

toimintasuunnitelmaa ilman lisäselvityksiä hyväksynyt.  

 

5. Kutsu Itsenäisyysjuhliin 

- Ulvilan kaupunki on 9.11.2022 lähettänyt Ulvilan Vammaisneuvostolle kutsun 

Itsenäisyyspäiväjuhlaan  (Liite 2) 

- Ulvilan vammaisneuvostoa edustaa juhlassa puheenjohtaja Saini Lepistö 

 



 

6. Turvapuhelin, miten sen saisi vammaiselle henkilölle kuuluvaksi   

    subjektiivisiin oikeuksiin 

- Sihteeri Sirpa Haapala toi kokouksessa esille kysymyksen, miten vammaiselle 

henkilölle saisi subjektiivisiin oikeuksiin kuuluvaksi turvapuhelimen, esimerkiksi niin, 

että henkilöltä ei perittäisi kuukausimaksua ja mahdollisesti myös tarvittavat 

hälytyskäynnit. Perusteluna on, että edellytyksenä yksin kotona turvallisesti 

selviytymisessä on oleellisena osana tarpeen vaatiessa saada apua pikaisesti (esim. 

vahinkotilanteet, kaatumiset, putoamiset tms tapahtumat). 

- Kokouksessa keskusteltiin asiasta ja pyritään selvittämään asiaa. Todettiin 

kuitenkin, että ”Turvapuhelin subjektiiviseksi oikeudeksi” on Ulvilan 

Vammaisneuvoston yksinään mahdotonta saada aikaan, mutta asiaa voi viedä 

eteenpäin omien vammaisjärjestöjen kautta ja tulevaisuudessa asia pitää esittää 

myös tuleville Hyvinvointialueille. 

 

7. Lausuntopyyntöön kuittaus, kuntastrategia Ulvila-lausuntokierros  

 - Ulvilan Vammaisneuvosto on saanut lausuntopyynnön ”Ulvilan kaupunkistegia 

2026” (Liite 3)  

- Lausuntopyyntö on lähetetty tiedoksi vammaisneuvoston jäsenille ennen kokousta 

tutustumista varten. Asiasta keskusteltiin 

- Puheenjohtaja Saini Lepistö lähettää 28.11.22 vastaanotto kuittauksen 

 

8. Palaute Vammaispalvelun kuljetuspalvelun toimivuudesta ja   

    välityskeskuksen toiminnasta 

         - Kokouksessa keskusteltiin palautteesta Vammaispalvelun kuljetuspalvelun 

toimivuudesta ja välityskeskuksen toiminnasta 

- Osin palvelu toimivat moitteettomasti, mutta sitten on tapauksia, joita ei saisi 

tapahtua. 

- Sihteeri Sirpa Haapala on ”törmännyt” kolmeen eri tapahtumaan, jotka ovat 

sattuneet elokuussa, syyskuussa ja marraskuussa 2022, itse ei ole ollut tapauksissa 

kuljetuspalvelun käyttäjä. 

- Sihteeri lupautui Vammaispalvelun puolesta reklamoida näistä tapauksista 

Perusturvaan tiedoksi 

  

9. Vammaispalvelujen neuvottelupäivät 2.11.2022 etäkokous tai  

     paikan päällä, keskustelua 

- Puheenjohtaja Saini Lepistö osallistui neuvottelupäiviin etänä ja kertoi, että 

neuvottelupäivien materiaali on Vanen sivuilla 

 

 

 

 



 

10. Satakunnan hyvinvointialueen vammaisneuvoston jäsenet 

nimeäminen 

- Luettiin kaikkien Satakunnan hyvinvointialueen vammaisneuvostojen valittujen 

jäsenten nimet  (Ulvilan Vammaisneuvostosta jäsen Virpi Äijö, varajäsen Sirpa Haapala 

 

11. Kysely; vastaa kyselyyn, miten vammaisen / erityistä tukea 

tarvitsevien lasten lapsenoikeudet toteutuvat 

- Asiasta keskusteltiin ja todettiin, että myös lapset ovat Vammaisneuvostossa 

huomioon otettava kohderyhmä 

- Päätettiin lähettää kysely Olavin kouluun, josta se etenisi erityistä tukea tarvitsevien 

lasten vanhemmille 

 

12. Kaupungin vastaus; 

Autoliiton invapysäköintiprojekti ja -applikaatio   

- Ulvilan kaupunki on vastannut Ulvilan Vammaisneuvoston esitykseen Autoliitto ry:n 

mobiiliapplikaatio-projektiin osallistumisesta (liite 4) 

- Vastauksessaan Tekninen toimiala perusteli päätöstään olla liittymättä 

ed.mainittuun projektiin, huomioiden Ulvilassa olevat inva-pysäkointipaikat ja  

käyttäjät. 

 

13. Muut asiat 

- Esitettiin, että aloitetaan tiedustelu ja seuraavassa kokouksessa käsitellään, miten 

saadaan Santraan induktiosilmukka 

 

14. Seuraava kokous 

- Seuraava kokous pidetään torstaina 16.3.2023 alkaen klo 14.00  

- Puheenjohtaja tiedustelee paikkaa Ulvilan kirjastosta, koska Ulvilan kaupungintalo on 

jonkin verran esteellinen vammaisneuvoston jäsenille 

   

15, Kokouksen päättäminen 

- Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14.30, jonka jälkeen nautittiin kokouskahvit 

 

 

 

Puheenjohtaja   Sihteeri 

Saini Lepistö   Sirpa Haapala 

 


